
Protokół nr 21/2016 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 23 listopada 2016 r. w godz. od 15
30

 do 17
40 

w Zespole Szkół nr 4                

w Suwałkach. 

 

Obecni członkowie Komisji: 

1/ Anna Ruszewska  - przewodnicząca Komisji,  

2/ Andrzej Łuczaj - wiceprzewodniczący Komisji, 

3/ Andrzej Paweł Chuchnowski, 

4/ Dorota A. Jabłońska,  

5/ Bożena M. Kamińska, 

6/ Stanisław Kulikowski, 

7/ Irena Bożena Schabieńska, 

8/ Tadeusz Czerwiecki. 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1/ Ewa Beata Sidorek- Z-ca Prezydenta Miasta Suwałk; 

2/ Alicja Jacewicz– Naczelnik Wydz. Oświaty, Wychowania i Sportu; 

3/ Waldemar Brzeziński- Prezes ZNP w Suwałkach; 

4/ Beata Iwona Muszyńska- Dyrektor ZS nr 4 w Suwałkach. 

5/ Przewodniczący Zespołów Przedmiotowych. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjecie protokołu nr 19/2016 z dnia 22 czerwca 2016 z posiedzenia Komisji Oświaty  

i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach. 

2. Przyjecie protokołu nr 20/2016 z dnia 28 września 2016 z posiedzenia Komisji Oświaty  

i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Suwałki zadań publicznych 

w zakresie oświaty i wychowania. 

4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Mieście Suwałki za rok szkolny 

2015/2016. 

5.  Działalność Zespołu Szkół nr 4 w Suwałkach. 

6. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjecie protokołu nr 19/2016 z dnia 22 czerwca 2016 z posiedzenia Komisji Oświaty  

i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach. 

Przewodnicząca A. Ruszewska zapytała czy są uwagi do protokołu. Uwag nie stwierdzono. 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu: 

za                                                -    6 radnych, 

przeciw                                       -    0, 

wstrzymało się od głosu             -    1. 

Protokół został przyjęty. 
 

http://zs4.suwalki.pl/index.php?option=com_contact&view=contact&id=2%3Abeata-iwona-muszyska&catid=13%3Akontakty&Itemid=35


Ad pkt. 2 

Przyjecie protokołu nr 20/2016 z dnia 28 września 2016 z posiedzenia Komisji Oświaty  

i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach. 

Przewodnicząca A. Ruszewska zapytała czy są uwagi do protokołu. Uwag nie stwierdzono. 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu: 

za                                                -    7 radnych, 

przeciw                                       -    0, 

wstrzymało się od głosu             -    0. 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Suwałki zadań 

publicznych w zakresie oświaty i wychowania. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Projekt uchwały, jej zakres przedstawiła Ewa Beata Sidorek – Zastępca Prezydenta Miasta 

Suwałk.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -    7 radnych, 

przeciw                                       -    0, 

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie powierzenia 

Gminie Suwałki zadań publicznych w zakresie oświaty i wychowania. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Mieście Suwałki za rok szkolny 

2015/2016. 

Informację przedstawiła Ewa Beata Sidorek – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk.  

A. Ruszewska czy jest jakiś regulamin, którym dyrektor powinien kierować się w zakresie 

dofinansowania form doskonalenia nauczycieli.  

E. Sidorek odpowiedziała, że dofinansowanie jest związane z kierunkami priorytetowymi i ze 

zgłoszonymi potrzebami i analizami potrzeb danej szkoły. Dane te zbiera dyrektor i wnioskuje 

do organu prowadzącego o konkretne kwoty.  

A. Ruszewska zapytała czy każdy nauczyciel chcący się kształcić na kierunku priorytetowym 

otrzyma dofinansowanie. Czy wystarcza środków na doskonalenie zawodowe nauczycieli? 

A. Jacewicz odpowiedziała, że obecnie system doskonalenia nauczycieli się zmienił z interesu 

nauczyciela na interes szkoły. Brane są w tej chwili dane z ewaluacji, wyników egzaminów, 

polityki oświatowej państwa oraz polityka Podlaskiego Kuratora Oświaty.   

E. Sidorek dodała, że priorytetem w uzyskaniu dofinansowania są ogólnie pojęte zmiany            

w szkole. Może to być wprowadzanie nowego przedmiotu, potrzebne są nowe kwalifikacje 

nauczycieli. Na początku roku szkolnego zgłaszanych jest wiele potrzeb na doskonalenia 

nauczycieli,  a z upływem czasu okazuje się, że środki pozostają niewykorzystane. Jak dotąd nie 

zdarzyło się aby wnioskowana kwota była wydana w całości. 



A. Ruszewska zapytała w jaki sposób kwalifikowane są szkoły do programów zewnętrznych 

takich jak np. „ Narodowy Program Czytelnictwa” oraz „ Rozwijanie sportu u dzieci i młodzieży 

– Junior sport”. 

A. Jacewicz odpowiedziała, że w ramach czytelnictwa szkoły zgłaszają się same do Podlaskiego 

Kuratora Oświaty i to ten organ podejmuje decyzje. Jeśli chodzi o programy sportowe, szkoły 

muszą spełniać określone kryteria jak  odpowiednie kwalifikacje kadry nauczycielskiej. Brana 

pod uwagę jest też odpowiednia baza treningowa. 

Informację stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Działalność Zespołu Szkół nr 4 w Suwałkach. 

Informację na temat działalności, planów i potrzeb placówki oświatowej przedstawiła Pani Beata 

Iwona Muszyńska- Dyrektor ZS nr 4 w Suwałkach.  

A. Ruszewska zapytała o potrzeby szkoły w zakresie infrastruktury? 

B. I. Muszyńska wymieniła szereg potrzeb szkoły: 1. Remont placu między budynkami 

dydaktycznymi. 2. Remont boiska szkolnego. 3. Doposażenie sprzętowe sali do ćwiczeń- 

siłowni. 4. Adaptacja pomieszczenia kuchni na salę do tenisa stołowego. 

E. Sidorek poinformowała, że nie ma w tej chwili środków na zgłoszone potrzeby. Zapewniła 

jednak, że Miasto zrobi wszystko  co możliwe aby spełnić potrzeby. Potrzeba na to jednak czasu. 

Potwierdziła to również A. Jacewicz przypominając, że w ostatnim czasie wyremontowano salę 

gimnastyczną. W chwili obecnej miasta na prawach powiatu, takie jak Suwałki, nie maja 

środków zewnętrznych na infrastrukturę oświatową. Środki te są kierowane do  szkół gminnych.   

A. Ruszewska przypomniała, że można aplikować o fundusze dla szkół w ramach Inicjatyw 

Lokalnych. 

A. Chuchnowski przypomniał, że sala gimnastyczna w ZS nr 4 jest salą najmniejszą                   

w Suwałkach. Proponuje aby zastanowić się nad budową większej. Boiska szkolne są podstawą 

do ogólnego rozwoju młodzieży. Sugeruje  aby potrzeby systematycznie uzupełniać. 

E. Sidorek chciałaby aby pieniędzy wystarczyło na wszystkie potrzeby szkół. Niestety zdaje 

sobie sprawę z tego, że jest to niemożliwe. Pieniędzy zawsze brakuje. Jeśli nawet uda się 

zabezpieczyć środki finansowe na inwestycje to w obecnych czasach zaczyna brakować rąk do 

pracy i wykonawcy nie dotrzymują terminów. 

 

Ad pkt. 6 

Wolne wnioski. 

I. Schabieńska  zapytała czy Zespół Szkół nr 2 będzie objęty termomodernizacją? 

E. Sidorek odpowiedziała, że termomodernizacja ZS nr 2 przewidziana jest w przyszłym roku. 

A. Ruszewska poinformowała, że uczestniczyć będzie w audycji Radia 5 „ Z Ratusza”.. 

Poinformowała również, że w SODN 24 listopada 2016r. o godz. 14:10 organizowane jest 

rozstrzygnięcie konkursu- „ Patriotyzm Współczesnego Polaka…” Przypomniała radnym o 

możliwości składania propozycji do budżetu Miasta Suwałk na rok 2017. Radni mogą składać 

wnioski na ręce przewodniczących komisji merytorycznych, a oni przekażą je do Komisji 

Finansowo- Budżetowej. Termin na składanie wniosków upływa 25 listopada.  

A. Ruszewska poinformowała, że posiedzenie następnej Komisji Oświaty i Wychowania 

odbędzie się najprawdopodobniej w Szkole Podstawowej nr 6 w Suwałkach. 

W. Brzeziński zwrócił się do radnych o poparcie wniosku Pana Prezydenta o podwyżki dla 

pracowników obsługi administracyjnych i obsługi oświaty. Prosił o zastanowienie się nad 

zmianą zasad naliczania dodatku stażowego.       

E. Sidorek stwierdziła, że wymiar podwyżek należy do decyzji dyrektorów. My możemy 

jedynie prosić i sugerować. 

http://zs4.suwalki.pl/index.php?option=com_contact&view=contact&id=2%3Abeata-iwona-muszyska&catid=13%3Akontakty&Itemid=35
http://zs4.suwalki.pl/index.php?option=com_contact&view=contact&id=2%3Abeata-iwona-muszyska&catid=13%3Akontakty&Itemid=35
http://zs4.suwalki.pl/index.php?option=com_contact&view=contact&id=2%3Abeata-iwona-muszyska&catid=13%3Akontakty&Itemid=35


A. Łuczaj zapytał jaki jest pomysł na realizację w Suwałkach szkolnictwa zawodowego. Jak 

można zorganizować wyjścia gimnazjalistów do szkół średnich aby nie kolidowało to z pracą 

uczniów i nauczycieli. 

E. Sidorek odpowiedziała, że doradztwo zawodowe dla uczniów gimnazjów nie zawsze działa 

właściwie. Uczniowie wiedzą jedynie czym zajmują się licea ogólnokształcące. Zdaje sobie 

sprawę, że wyjścia ze szkoły stanowią pewną kolizję. Uważa jednak, że uczniowie powinni 

odwiedzać szkoły zawodowe oraz naszych suwalskich pracodawców. Wiedza tak pozyskana da 

im przynajmniej podstawowy obraz szkolnictwa zawodowego w naszym mieście. Na kolejną 

Komisję zaproszona zostanie Pani Agnieszka Zackiewicz- Doradca zawodowy. Zdaniem Pani 

Beaty Muszyńskiej najlepszym rozwiązaniem jest organizowanie „Dni otwartych” podczas 

targów edukacyjnych organizowanych przez Miasto Suwałki. 

A. Łuczaj zapytał czy Miasto Suwałki może w jakiś sposób Szkole Bajka. Temat jest znany od 

roku. Z powodu podwyżki czynszu w wynajmowanych przez Bajkę pomieszczeniach, szkoła 

zaczyna borykać się z problemami finansowymi. 

E. Sidorek poinformowała, że Miasto pracuje nad pomocą dla Bajki, szuka rozwiązań, które 

pomogą nie tylko rozwiązać sprawy bieżące ale i rozwijać się w przyszłości. 

T. Czerwiecki zapytał czy została rozwiązana sprawa protestu rodziców uczniów ze Specjalnego 

Ośrodka Szkolno- Wychowawczego nr 1 w Suwałkach dotyczącego przywrócenia dodatkowego 

opiekuna dzieci. Jaki jest stan rzeczy? 

E. Sidorek odpowiedziała, że udzieliła odpowiedzi rodzicom. Pisma w tej sprawie zostały          

w ubiegłym  miesiącu przesłane radnym. Zadeklarowała, że ponownie zostanie przesłany 

radnemu skan pisma w tej sprawie. 

 

Na tym protokół zakończono.            

 

 

 

                                                              

    Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania 

       Rady Miejskiej w Suwałkach 

                         

                       Anna Ruszewska 

 

 

 

 

 

 

 

       Protokół sporządził:     

 

     Marcin Andrzej Szypulski 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej    

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 

http://zs4.suwalki.pl/index.php?option=com_contact&view=contact&id=2%3Abeata-iwona-muszyska&catid=13%3Akontakty&Itemid=35

